

UAU-møde 5 marts 2026

Deltagere: Lis L, Lis J, Anne, Jens B, Jens T, Thomas

Referent: Thomas

Kage: Lis J.

1. Genplantning: orientering - herunder "pinde-kortet"
 - a. Busken på hjørnet af Støvle / Puge skal rykkes lidt væk fra hjørnet. Der skal lægges fliser det hvor hjørnet bliver kørt op og det kommer for tæt på den nuværende placering
 - b. Et par af æbletræerne i suderlængen flyttes til ved gavlen af væverlængen. I stedet plantes bærmispel
2. Små-bede ved gavlene: hvad siger Nicolai til, at vi laver demo-bed med storkenæb osv?
 - a. Jens har skrevet med Nikolaj. Vi har fået grønt lys + en bevilgning på 1500 -2000 kr.
 - b. Vi mødes d. 15/4 kl 11.00
 - c. Vi Køber planter mandag d. 13/4 kl 10:00: Karen, Lis og Jens.
3. Referat fra underudvalget "kønnere hønsehus" - nye/brugte hønsehuse er ikke billige...
 - a. Det ikke til at finde et hønsehus der er til at betale. Vi aftalte at bygge et selv. Jens B skaffer billeder af et og sender dem til Lis, der kender et teknisk tegner der måske kan lave tegninger til os.
4. Tingstræderne: Vi skal søge penge i Afdelingsbestyrelsen og VAs grønne fond.
 - a. Der er et samlet prisforslag på 54.000
 - b. Thomas og Karen står for en nabohøring så alle der bor ud til området får mulighed for at tage stilling.
 - c. Jens laver en ansøgning til den grønne fond.
 - d. Endelig skal det op på beboermødet til september
5. Svampestation med biblioteket
 - a. Biblioteket har taget et initiativ til et svampeprojekt for hele kommunen. Biblioteket tilbyder at man kan få tildelt en svampestation , den kommer til at bestå materialer af bagte myselier. De ved endnu ikke helt hvordan det kommer til at se ud.
 - b. Jens har på vores vegne sagt ja til at vi etablerer en svampestation i Hyldespjældet.
 - c. Planen er at det starter op til september.
6. Rodskud på kælkebakken.

- a. Jens har fjernet 200 rodskud, men der er stadig, mange tilbage.
 - b. Vi mødes 16/3 kl 10:00
7. Flere blåbær
- a. Vi vil fortsætte den bue der er i gang. Der er plads til ca 6 planter mere. Der skal derudover indkøbes nogle lyngplanter eller andre surbundsplanter.
 - b. Vi køber dem når vi alligevel skal ud og købe ind d. 13/4
8. Genopretning af hjørner ved stræderne
- a. Dette har været gennemgået af AB's markvanding og er på driftens todo liste.
9. Opfølgning vedr. påtaler til ejere af "Vild med vilje" forhaver: Er der nu uddelt materiale, så der fremover signaleres større rummelighed over for vilde planter?
- a. Vi vil tilbyde Nikolaj supervision i forbindelse med en kommende tur rundt i byggeriet så vi kan hjælpe ham med at identificere "vild med vilje" . Jens laver en aftale med Nikolaj. Jens laver en aftale med Nikolaj og skriver rundt. Dem der kan deltager.
10. Legepladsen bag ex-købmanden: er der nogen der ved, hvornår den er besluttet/bevilget?
- a. Thomas spørger til processen. Hvad blev der af Nordea projektet.
11. Kvashegn af afskårne brombær.
- a. Vi vil gerne have et kvashegn på østsiden af stien mod galgebakken og syd for den grønne kile. Vi forstiller os et hegn der snor sig langs stien.
 - b. For de penge driften sparer på at få fjernet kvasbunken kan der indkøbes nogle stolper. Ikke trykimprægneret
 - c. Thomas Snakker med Nikolaj
 - d. Vi kan kombinere brombærene med de træer der bliver skåret ned på lammefolden.
 - e.
12. Rodbeskæring af træer ved Torveslipperne.
- a. Jens kigger på de tog melder tilbage.
13. Plantehotellerne. Hvad skal der ske
- a. Der skal laves en ny frist til dem der har planter.
 - b. Fristen skal sættes til d. 1/6.
 - c. Den meldes ud i hyldeposten.
14. Møg i den grønne kile.
- a. Driften siger at de starter op på deres miljøture igen.
15. Afdelingen
16. Hvad er planerne med kasserne langs ramperne.
- a. Thomas spørger Nikolaj hvad planerne er. Hvis de ikke har nogen planer etablerer vi et demobed.

17. Dato næste møde

a. 22/5 kl 19:00 til præcis kl 21:00

18. Kage næste møde: Lis Livornese